
Vårt Järna

Miranda: 
världbäst  
i Parkour!
Läs intervjun Sid 8

Järna IP 
äntligen 

 invigd
Se bilder från dagen Sid 4

Nya Futurum  
växer fram

Innehållet i huset diskuteras Sid 2

Kallfors höjder 
inflyttat och 
klart
Nästan alla lägenheter sålda Sid 3 Magiska 

lekdagar
Familjeöppna helger på 
 Konvaljens förskola i höst  Sid 6

Aktuellt  
från vår 

kommun del
2-2023



Ill
u

st
ra

tio
n

: N
yr

én
s 

a
rk

ite
kt

er
.

Invigning av stationsområdet
Det drar ihop sig för 
invigning av det nya 
stationsområdet! 

Torsdag 23 november, 
klockan 11.00 – 12.30, 
blir området på Södra 
Järnvägsgatan  äntligen 
officiellt. 

Järna kommundelsnämnd 
kommer att vara på plats 
och bjuder på fika – och 
alla som vill är självklart 
 välkomna att delta!

Dialog för innehåll i nya Futurum
DET GRÄVS OCH pålas för fullt vid Futurum. 
Själva husbygget till nya Futurum vid Stor -
gatan 1 pågår som planerat och under  hösten. 
Men innehållet i huset kan och ska ännu 
 diskuteras. Därför kommer projektl edaren 
 Helena Gomér att bjuda in till dialogmöten 
med berörda föreningar under hösten.

– Det rullar såsom planerat och vi har målet att 
kunna öppna portarna för nya Futurum om ett 
år, hösten 2024, berättar Helena Gomér, som 
till vardags är utvecklingsledare på kultur- och 
fritidskontoret
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Klart och inflyttat  
i Kallfors höjder
Kallfors växer. I somras blev den 
sista etappen i Kallfors höjder klar, 
flerfamiljshusområdet på höjden 
ovanför Kallfors golfklubb. Bygget 
av området startade i november 
2018, och i somras blev allt klart 
med 164 lägenheter, alla med stor 
balkong och utsikt över golfbanan 
– och nästan alla lägenheter är 
sålda. 

UNDER FJÄRDE KVARTALET i år planeras nästa 
detaljplan i området, Kallfors ängar, som snart 
går ut på samråd. Därmed är det fritt fram för 
den som önskar att komma med synpunkter.

– Kallfors höjder är färdigbyggt nu. Men vi 
vill fortsätta att bygga och utveckla  området 
med Kallfors ängar, säger Anna Öqvist, på 
Rudsjöns entreprenad – familjeföretaget 
 bakom bostadsutvecklingen i Kallfors som hon 
driver tillsammans med sina två  syskon och 
pappa.

Anna syftar på området där pay and 
play-golfbanan på östra sidan om Tvetavägen 
låg, där man nu planerar att bygga cirka 400 

bostäder i olika former, radhus, parhus och 
lägre flerfamiljshus. Området innanför där 
BoKlok nu färdigställt cirka hälften av de röda 
par- och radhusen längs vägen, men söder om 
Norra Kallfors som varit klart i 20-talet år.

– Sedan vi startade att bygga ut Kallfors 
med Pärlängsberget på 90-talet har cirka 900 
familjer flyttat till Kallfors gårds mark, över 
2 000 personer. Det är blandad bebyggelse, 
och många barnfamiljer. Och vi kommer att 
fortsätta att utveckla området, förklarar Anna 
Öqvist.

VÄGAR OCH INFRASTRUKTUR i form av vatten 
och avlopp finns i hela området, men ännu 
saknas förskolor och annan service. Det finns 
tomter detaljplanelagda för ett par förskolor, 
men hittills har inget byggts.

Kallfors golfklubb, som är lite av centrum för 
utvecklingen i Kallfors fyller 25 nästa år och 
det kommer att firas med att inte enbart själva 
banan renoverats, utan också klubbhuset och 
driving rangen.

– Vi vill utveckla området. Vi bor, lever och 
arbetar här och är såklart måna om att alla blir 
nöjda och trivs.

Anna Öqvist är projektledare för Kallfors höjder, där den sista etappen blev klar i somras. 
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Leve nya Järna IP!
En storsatsning i kommunen är invigd. En anläggning värd 
sitt namn och sin plats. I samband med JSK-dagen och 
Järnaloppet den 16 september, var det invigning av den nya 
stora idrottsanläggningen inne i Järna: Järna IP.

MED NY ISHALL, rörelsecenter och  flera nya 
klubbrum och omklädningsrum får Järna borna 
mer och bättre möjligheter för idrottsaktivite-
ter. För att fira detta bjöd Järna kommundels
nämnd och JSK in till en festlig dag med en 
mängd aktiviteter för stora och små.

– Nu har vi alla möjligheter att bedriva bra 
verksamhet, säger JSK:s verksamhetschef 
 Bertil Ahlquist.

Invigningen blev lyckad och det var nog över 
500 personer på plats på nya Järna IP under 
dagen.

Den nybyggda hallen för ishockey och andra 
is-sporter visades upp, men också övervåningen 
där de nya lokalerna för Rörelsecentrum (på 
hela 430 kvadratmeter), konferensrum och 
omklädningsrum finns. Det spelades ishockey 
och fotboll, och det klassiska Järnaloppet 

avgjordes med mål på kolstybben – ett slags 
finfördelat kol som ofta blandas med sand, lera 
och tjära och som tidigare var vanligt på löpar-
banor vid friidrottsanläggningar – vid Järna 
IP:s naturgräsplan.

Parkour-världsmästararen Miranda Tibbling 
klippte bandet i sällskap av Hanna Klingborg 
och Susanne Bergström från Järna kommun-
dels nämnd, Magnus Klingvall från JSK, 
 anläggningschefen för kultur- och fritids-
kontoret Michael Andersson samt Anders 
Bengs, chef för driften i södra kommundelarna. 
Konferencier var Maria Lindeberg, chef för 
kultur- och fritidskontoret. 

I SAMBAND MED att Järnas nya tillbygge av 
ishall blev färdigt bytte hela idrottsplatsen 
 officiellt namn från Ljungbacken till Järna IP.

Vårt Järna • Södertälje kommun
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– Från Järna kommundelsnämnd är vi så 
glada och stolta över att få inviga den nya 
anläggningen. Nu blir det möjligt för ännu fler 
barn, unga och äldre, både tjejer och killar, 
att mötas och utöva idrott av olika slag, säger 
Hanna Klingborg, ordförande i Järna kommun-
delsnämnd. 

Arbetet med att ständigt utveckla Järna IP 
och samarbetet med föreningslivet är viktigt, 
menar hon.

– Det nya namnet betonar att det är en viktig 
mötesplats för alla Järnabor. Namnet stärker 
Järna som ort, samtidigt som det  underlättar 
för besökare utifrån, säger Hanna. Det var 
inte många som egentligen använde namnet 
Ljungbackens IP.

Järna SK fyller 100 år nästa år och är idag 
den största föreningen på Järna IP. Ishockeyn 
har lag i nästan alla åldersgrupper på både 
pojk och flicksidan, likaså fotbollen. Det 
finns en  fri idrottssektion, medan bordtenni-
sen,  barngymnastiken och innebandyn håller 
till i andra lokaler. Förutom JSK har också FC 
Kallfors och SSK ishockey och konståkning 
träningstider på Järna IP.

JSK HYR OCKSÅ hela övervåningen där man 
driver cafeterian och har hand om de nya 
 lokalerna. På undervåningen kommer klubbens 
kansli att flytta in.

– Det kommer att gå att ha dans och yoga och 
annat i Rörelsecentrum framöver. Men till att 
börja med kommer den användas för styrke-
träning, för alla våra sektioners medlemmar, 
förklarar Bertil Ahlquist. 

Järna IP har i dag en stor konstgräsplan 
för fotboll, en liten konstgräsplan för fotboll, 
en naturgräsplan för fotboll och friidrott, en 
(snart) ombyggd tennis-, padel -och pickle-
bollplan, två ishallar, den ena med  NHL-mått 
(smalare) för ishockey och konståkning och 
allmänhetens åkning. Här inryms  o ckså 
 Rörelsecentrum med utrymmen för dans, 
styrke träning och yoga, och Tavestaskolans 
gymnastiksal ligger alldeles intill. Det ska 
 anläggas en boulebana och en mindre utom-
hus isbana på idrottsplatsen och det finns 
planer på en multisportplan invid den nya 
 ishallen. Dessutom finns det en pumptrack 
för cykel – och en så kallad Mulle-bana (hin-
derbana) håller på att byggas. Sammanlagt 
finns det nu 23 omklädningsrum på Järna IP.
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Magiska familjedagar 
att vänta i höst
Konvaljens förskola i Järna  kommer 
att livas upp och förvandlas till en 
levande verkstad, en fantasifylld 
värld, när Tillitsverket  arrangerar 
familje dagar med leköppet på 
helgerna, tillsammans med 
 Järna kommun dels nämnd och 
 Södertäljes  kommunala förskolor.

– DET KOMMER ATT bli magiskt, både ute och 
inne under många dagar, säger Stina Balkfors 
på Tillitsverket.

Södertälje kommun har under flera år sam-
arbetat med Tillitsverket för inspiration till och 
utbildning av förskolemedarbetare. I oktober 
kommer alla Södertäljes kommunala förskole-
pedagoger erbjudas fortbildning i Konvaljens 
lokaler – och föräldrar och barn får möjlighet 
till lek och skapande under ett par helger.

– Så själva Konvaljen kommer att vara 
platsen för hela projektet, det byggs liksom ut 
efter varje utbildning och Lekdag, säger Stina 
Balkfors entusiastiskt.

UNDER TVÅ HELGER erbjuds vuxna och barn 
att uppleva sagans och lekens magi tillsam-
mans med lekledare som inspirerar och leder 
äventyret. Tillitsverket kommer med idéer, 
scenografi, tyger och redskap för att bygga och 
leka under de här dagarna. Lekdagarna bygger 
på att barn och föräldrar ska inspireras till lek 
genom gemensamma upplevelser i skapande.

Lekdagarna bygger på att barn och föräldrar ska inspireras till lek genom gemensamma upplevelser i skapande.
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Helgerna 14–15 och 21–22 oktober kommer 
förskolan Konvaljen, granne med OKQ8 i 
Eneområdet, att fyllas med människor, lek, 
magi och saker. Men det blir också lek och 
äventyr utomhus på gården. Det kommer 
att finns möjlighet till ”bygglek”, att leka 
 gemensamhetslekar med föräldrar, samt 
till en äventyrlig balansbana där barnen får 
 utmana sin rädsla och öva mod.

INNE I KONVALJEN kommer det att finnas sce-
nografi, tyger, verktyg – och inte minst idéer 
för inspirerande miljö för lek och fantasi. En 
teaterleksgarderob som kan förvandla vem 
som helst till vad som helst, som kommer att 
utmynna i en parad eller teaterföreställning, 
ett sagoslott för att lyssna eller berätta egna 
sagor och berättelser och redan uppbyggda 
lekmiljöer.

– Det var nog länge sedan det lekts därinne. 
Men nu blir det full fart och levande i flera 
veckor, eftersom vi även har utbildning för 
förskolepedagoger i veckorna, mellan Lekda-
garna på helgerna, förklarar Stina Balkfors.

Lekdagarna håller öppet för alla barn över 
tre år och tiderna som gäller är klockan 11–15 
alla fyra dagarna.

– Vi hoppas att det blir fullt med barn och 
vuxna. Vi har inte satt någon gräns för hur 
många som kan vara med, men blir det fullt 
kan man vara ute också, säger Södertälje 
kommuns förskolechef Katharina Weidenhaijn 
– en av initiativtagarna till Lekdagarna, och 
avslutar:

– Det är en riktig kulturhändelse detta. 
Konvaljen blir en magisk plats.

Politikerhörnorna  
tillbaka i Järna
Järna kommundelsnämnds 
Politikerhörna var ett populärt 
inslag i demokratiarbetet under 
flera år – men försvann under 
pandemin. Nu har kommun -
dels nämnden bestämt att 
starta upp igen, och två datum 
är spikade i höst.

– DET ÄR  NÅGOT 
som många 
frågat efter 
och politiker-
hörnorna var bra 
och  populära. 
Vi har valt två 
spännande 
 teman i höst 
och alla är 
 välkomna, säger 
 Hanna Klingborg 
(MP), kommun-
delsnämndens 
 ordförande.

– För oss i Järna kommundelsnämnd är 
det ett värdefullt sätt att få träffa Järna-
borna och samtala om aktuella frågor. 
Man får gärna höra av sig med förslag och 
frågor som vi kan ta upp framöver.
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Hanna Klingborg (MP), 
ordförande i Järna 
 kommundelsnämnd.

Politikerhörnor  
hösten 2023:

 Onsdag 25 oktober kl. 18.30–20:  
Politikerhörna med tema friluftsliv.  
Gäst: Mikael Lindén, naturvårdare från 
miljökontoret.  
Plats: Nya konferensrummet, Järna IP. 

 Onsdag 29 november kl. 17–19: 
Politikerhörna med tema kulturmiljö.  
Gäst: Emma Tibblin, stadsantikvarie 
från kultur- och fritidskontoret.  
Plats: Nya konferensrummet, Järna IP. 

Äntligen 
tillbaka!
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Miranda Tibbling:

Världsbäst i parkour
19 år gammal är Miranda Tibbling 
redan en legend inom sin sport, 
 parkour. Hon har vunnit VM-guld 
och det är inte omöjligt att hon blir 
 olympier i sin sport.

MIRANDA LEVER NU mer eller mindre på sin sport, 
sporten som är en del av  gymnastikförbundet 
och som handlar om att ta sig fram med volter, 
språng och hopp, med kraft och smidighet. 
 Miranda vann VM i ”speed” som innebär att ta sig 
fram snabbt i en krävande hinderbana.

n  Hur började du med sporten? Var gick det  
att träna?
– Det var min brorsa som höll på med cirkus.  
Han visade mig bakåtvolter, sen fick jag höra att 
det fanns parkourträning i Järna. Det var roligare 
än fotboll och dans.

n  Var är bästa platserna att träna parkour i 
 Järna trakten?
– I början tränade vi på lekplatser, på inner-
gårdarna på Norrtuna. Men bäst är  parkourparken 
vid Sydpoolen. Där har jag varit mycket. Nu för-
tiden tränar jag på Jumpyard i Kungens kurva, 
eller på Street Mentality i Sundbyberg, eller i en 
friidrottshall i Sollentuna.

n  Hur tränar du?
– Just nu mycket kondition med intervallträning, 
eller på träningscykel. Men också styrka för att 
undvika skador. För man skadar sig, både i fall 
och förslitningsskador.

n  Vad är drömmen?
– Att få fortsätta att kunna leva på sporten. Just 
nu är jag halvproffs, jobbar ett par dagar och 
tränar de andra dagarna i veckan. Jag har lite 
sponsorer, men prispengar är det som gäller.

n  Kommer man att få se Miranda Tibbling från 
Järna i OS?
– Kanske. Jag har sagt att jag vill det, för det är 
bra att sporten växer och fler kan leva på den. 
Men det får inte gå ut över själva sporten.

Miranda Tibbling Ugwo
Ålder: 19 år
Bor: I centrala Järna
Sysselsättning: Parkourproffs, med lite 
 andra extraknäck
Aktuell: Sveriges bästa parkour-utövare, 
med ett VM-guld i speed och flera världs-
cup-segrar.
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